

### 278 (III). The problem of slavery

*The General Assembly*

*Requests* the Economic and Social Council to study the problem of slavery at its next session.

*Two hundred and eleventh plenary meeting,  
13 May 1949.*

### 279 (III). Trade union rights

*The General Assembly,*

*Recalling* that at its second regular session it endorsed the principles proclaimed by the International Labour Conference at its thirtieth session in respect of trade union rights and approved the request made by the Economic and Social Council at its fifth session that the International Labour Organisation should continue its efforts in order that one or several international conventions on the subject might be adopted,<sup>1</sup> and

*Noting* that the International Labour Conference at San Francisco in the course of its thirty-first session adopted, on 9 July 1948, a Convention on Freedom of Association and Protection of the Right to Organize, and that this Convention has now been communicated to Governments for ratification,

*Expresses* the earnest hope that Governments will take prompt action for the early ratification of the Convention of Freedom of Association and Protection of the Right to Organize adopted by the International Labour Conference at San Francisco.

*Two hundred and eleventh plenary meeting,  
13 May 1949.*

### 280 (III). World social and cultural situation

*The General Assembly,*

*Considering* that the Economic and Social Council has been entrusted by the Charter with the responsibility of helping to solve international problems in the economic, social, humanitarian and cultural fields,

*Considering* that solutions to these problems can best be achieved through exhaustive studies in the corresponding fields,

*Considering* that the Council has already initiated, in the economic field, a series of general studies on the world economic situation which has been of the greatest practical use to it in carrying out its work,

*Invites* the Economic and Social Council to consider, on the basis of a report by its Social Commission and after consultation with the specialized agencies and the non-governmental organizations concerned, the possibility of drafting a general report on the world social and cultural situation.

*Two hundred and eleventh plenary meeting,  
13 May 1949.*

<sup>1</sup> See Resolutions adopted by the General Assembly at its second session, pages 39-40.

### 278 (III). Problème de l'esclavage

*L'Assemblée générale*

*Prie* le Conseil économique et social d'étudier, à sa prochaine session, le problème de l'esclavage.

*Deux cent onzième séance plénière,  
le 13 mai 1949.*

### 279 (III). Droits syndicaux

*L'Assemblée générale,*

*Rappelant* qu'au cours de sa deuxième session ordinaire, elle a fait siens les principes énoncés par la Conférence internationale du Travail à sa trentième session en ce qui concerne les droits syndicaux et qu'elle a approuvé l'invitation faite par le Conseil économique et social au cours de sa cinquième session à l'Organisation internationale du Travail de continuer ses efforts en vue de l'adoption d'une ou plusieurs conventions internationales sur ce sujet<sup>1</sup>, et

*Prenant acte* du fait que la Conférence internationale du Travail a adopté à San-Francisco, le 9 juillet 1948, au cours de sa trente et unième session, une Convention sur la liberté syndicale et la protection des droits syndicaux, et que cette Convention a maintenant été communiquée aux Gouvernements pour ratification,

*Exprime* le sincère espoir que les Gouvernements prendront des mesures immédiates en vue de la ratification à bref délai de la Convention sur la liberté syndicale et la protection des droits syndicaux adoptée par la Conférence internationale du Travail à San-Francisco.

*Deux cent onzième séance plénière,  
le 13 mai 1949.*

### 280 (III). Situation sociale et culturelle dans le monde

*L'Assemblée générale,*

*Considérant* que la Charte a chargé le Conseil économique et social d'aider à résoudre les problèmes internationaux qui se posent dans les domaines économique, social, humanitaire et de la culture intellectuelle,

*Considérant* que ces problèmes ne peuvent être mieux résolus qu'au moyen d'études détaillées dans les domaines correspondants,

*Considérant* que le Conseil a déjà inauguré dans le domaine économique une série d'études d'ensemble sur la situation économique dans le monde qui lui a été de la plus grande utilité dans la conduite de son travail,

*Invite* le Conseil économique et social à examiner, sur rapport de sa Commission des questions sociales, et après consultation des institutions spécialisées et des organisations non gouvernementales intéressées, la possibilité de l'établissement d'un rapport d'ensemble sur la situation sociale et culturelle dans le monde.

*Deux cent onzième séance plénière,  
le 13 mai 1949.*

<sup>1</sup> Voir les Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant sa deuxième session, pages 39-40.